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Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Szanowni Państwo, otwieram obrady XLV sesji Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego. Na podstawie podpisów złożonych na liście obecności stwierdzam, 

że w posiedzeniu uczestniczy odpowiednia liczba radnych, aby obrady sejmiku uznać 

za prawomocne. Witam wszystkich obecnych na sesji, szczególnie witam pana 

Jerzego Zawodnika zastępcę Prezydenta Miasta Radomia. 

Proszę państwa zanim przejdziemy do dalszej części obrad chciałem tylko 

przypomnieć, że przebieg sesji sejmiku jest nagrywany i transmitowany. Przebywanie 

na sali w czasie obrad jest równoznaczne z wyrażeniem zgody na wykorzystanie i 

rozpowszechnianie wizerunku, utrwalonego jakąkolwiek techniką na wszelkich 

nośnikach. Szczegółowa informacja w tej sprawie znajduje się na drzwiach 

wejściowych na salę obrad. Jeżeli ktoś z państwa, kto nie jest radnym województwa, 

ani też inną osobą publiczną chciałby zabrać głos, proszę wcześniej o podpisanie 

oświadczenia w sprawie ochrony danych osobowych oraz oświadczenia dotyczącego 

wykorzystania wizerunku, a oczywiście należy to poprzedzić zgłoszeniem się tutaj po 

mojej lewej stronie. Dotyczy to tych osób, które chciałyby zabrać głos w trakcie 

obrad. Proszę państwa na podstawie § 2 ust. 2 Regulaminu Obrad Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego na sekretarza obrad powołuję pana Pawła 

Kolczyńskiego z Klubu PiS. Protokół z poprzedniego posiedzenia sejmiku, zgodnie z 

§ 2 ust. 7 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, został wyłożony 

do wglądu pań i panów radnych. Do protokołu nie zgłoszono uwag. Na podstawie § 2 

ust. 9 protokół został podpisany. 

Przechodzimy do punktu 2: Przyjęcie porządku obrad. Czy ktoś z państwa chciałby 

zabrać głos w tym punkcie? Proszę bardzo pan marszałek Adam Struzik. 

 

Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku wnoszę o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały sejmiku zmieniającej uchwałę w sprawie 

zaciągnięcia przez Województwo Mazowieckie kredytu długoterminowego w 

wysokości 300.000.000,00 zł. Chodzi o uaktualnienie kwot na rok 2018 i rok 2019, 

jak również o plan i harmonogram spłat tego kredytu. Wnoszę, żeby przyjąć to w 

dwóch czytaniach na dzisiejszym posiedzeniu jako punkt 6.  
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Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, proszę państwa czy są inne wnioski w sprawie porządku obrad? 

Proszę państwa skoro nie przystępujemy do głosowania tej jednej propozycji zmiany, 

która została zgłoszona. Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem, jako punktu 

6 projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia przez Województwo 

Mazowieckie kredytu długoterminowego w wysokości 300.000.000,00 zł. druk nr 

833? 

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem zmiany w 

porządku obrad głosowało 26 radnych, 1 radny był przeciw, 9 radnych wstrzymało się 

od głosu. Stwierdzam, że sejmik przyjął zmianę w porządku obrad. Przechodzimy 

zatem do punktu 3. O zabranie głosu proszę pana radnego Adama Orlińskiego, a o 

prowadzenie obrad proszę pana Przewodniczącego Tomasza Kucharskiego. 

 

Pan Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Koleżanki i Koledzy 

Radni, Szanowni Państwo. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Mazowieckiego (WPF) na lata 2018-2038. Przewodniczący Sejmiku, 

na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, 

skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem 

przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po 

rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa 

Mazowieckiego na posiedzeniu w dniu 2 lipca 2018 roku pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Mazowieckiego na lata 2018 – 2038 z druku nr 820 wraz z 

autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego. 

 

Pan Tomasz Kucharski – Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Poproszę pana skarbnika o przedstawienie autopoprawki nr 2. 

 

Pan Marek Miesztalski – Skarbnik Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku w imieniu zarządu przedstawię 

autopoprawkę nr 2. Jak państwo pozwolicie to tradycyjnie w tym jednym wystąpieniu 
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omówię zarówno autopoprawkę nr 2 do nowelizacji budżetu jak i do WPF, ponieważ 

jedno wynika z drugiego. Zacznę od zmian w budżecie, bo one są częścią zmian 

WPF roku 2018 czyli roku bazowego i będę też mówił o zmianach w kolejnych latach. 

W tej autopoprawce po stronie dochodowej zmiany są niewielkie, bo wprowadzamy 

tylko 50 846 zł i to jest odszkodowanie jakie dostało województwo za szkodę w 

mieniu województwa i zmniejszenie dochodów o 726 zł rozliczenie z lat ubiegłych 

więc taka korekta. Jeśli chodzi o stronę wydatkową to tutaj wydatki, te zmiany są 

poważniejsze i tak w ogóle generalnie zmienimy te wydatki o 39 949 154 zł o tyle 

zmniejszamy wydatki. Największe zmniejszenie występuje w dziale transport i 

łączność,  bo to 52 867 076 zł. W większości są to zmniejszenia wynikające z 

realizacji zadań i przeniesienia na rok 2019 i to jest ta właśnie zmiana, która będzie 

miała odzwierciedlenie jednocześnie w WPF, ponieważ te zarówno zmniejszenia jak i 

zwiększenia tam się znajdą. Jest cała lista tych przeniesień. Macie ją państwo w 

przesłanych materiałach. Ja nie będę o tym szczegółowo mówił. W razie gdyby były 

pytania jest tutaj dyrektor Ostrowski z zarządu dróg, który mógłby o tym szczegółowo 

opowiedzieć. Na całej tej liście jest jedno zadanie nowe, bo pozostałe to są tak jak 

powiedziałem tylko przesunięcia między latami i to jest droga wojewódzka 802 na 

terenie gminy Latowicz. Tutaj w roku 2018 planujemy wydatkować 2 600 000 

natomiast w roku 2019 5 400 000, łącznie 8 mln zł. Dodatkowo oszczędności, które w 

wyniku przesunięć się pojawiły, MZDW będzie mógł wykonać dodatkowo za 10 mln 

remonty zadaniowe, remonty bieżące a więc pieniądze jakby pozostaną w drogach. 

Pozostałe zmiany to w różnych rozliczeniach o 11 mln 437 zwiększamy rezerwę 

celową na finansowanie projektów własnych z udziałem środków unijnych i 

podobnych, bo to jest 11 365 000 to jest jakby korekta tego co jest w tych częściach 

zmian budżetowych, o których była mowa w sprawozdaniu komisji. W ochronie 

zdrowia dodatkowo są różne przesunięcia i zwiększamy wydatkowanie o 212 937 zł. 

Zmniejszenie związane jest z modernizacją oddziałów szpitalnych w  Zespole 

Psychiatrycznej Opieki Zdrowotnej a zwiększenie jest na projekt unijny RPO o 

3 483 000. Drobne zwiększenie w gospodarce komunalnej o 352 000. W kulturze i 

dziedzictwie narodowym 864 000 i są to również zwiększenia związane z projektami 

unijnymi. I zmiana dosyć istotna po stronie przychodowej zmniejszmy przychody o 

40 000 000 zł i to jest kwestia kredytu długoterminowego. Państwo pamiętacie 

mieliśmy zaplanowane wzięcie tych 40 mln w taki sposób, że w tym roku miało być 

160 mln i zmniejszmy to o 40 mln zł.  W związku z tymi zmianami również, tak jak 
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powiedziałem, WPF ulega zmianie. Przede wszystkim rok bazowy, czyli rok 2018 

uzyskuje brzmienie takie jak w zmianach budżetowych, natomiast w latach 2019-

2038 te zadania drogowe głównie, które są przesuwane w wysokości 43 000 016 zł 

są zwiększane w tym roku. Oczywiście również te zmiany związane z przychodami, 

czyli przesunięcie kredytu z roku 2018 na rok 2019 o 40 mln zł co powoduje, że w 

roku 2018 będziemy brali 180 mln kredytu, a w roku 2019 120 mln i to jest ta zmiana 

podstawowa. To tyle jeśli chodzi o zmiany zarówno w WPF jak i w uchwale 

budżetowej, które wynikają z autopoprawki nr 2 zarządu. Dziękuję bardzo.  

  

Pan Tomasz Kucharski – Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo Panie Skarbniku. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do 

sprawozdawcy bądź pana skarbnika? Nie widzę, przystępujemy do głosowania 

projektu uchwały. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku 

nr 820 wraz z autopoprawkami? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 35 radnych,  nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Mazowieckiego na lata 2018-2038 druk nr 820 wraz z 

autopoprawkami. 

Punkt 4. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2018 rok 

druk nr 821.  O zabranie głosu proszę sprawozdawcę radnego Mirosława Adama 

Orlińskiego. 

 

Pan Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Koleżanki i Koledzy Radni. 

Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2018 rok. 

Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 

Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 

sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z autopoprawką 

nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego na posiedzeniu w dniu 2 lipca 2018 roku 
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pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 

budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2018 rok z druku nr 821 wraz z 

autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego. I tutaj analogicznie też 

będzie ta autopoprawka nr 2. 

 

Pan Tomasz Kucharski – Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego 

Dziękuję. Autopoprawkę nr 2 przedstawił pan skarbnik w punkcie poprzednim. Czy 

ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy bądź pana skarbnika? Nie 

widzę zgłoszeń, przystępujemy do głosowania projektu uchwały. Kto z państwa 

radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 821 wraz z autopoprawkami? 

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 36 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Stwierdzam, 

że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w 

sprawie uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2018 rok druk nr 821 

wraz z autopoprawkami.  

Przechodzimy do rozpatrzenia punktu 5. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o 

projekcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miastu Radom pomocy finansowej 

druk nr 822. O zabranie głosu proszę sprawozdawcę radnego Mirosława Adama 

Orlińskiego. 

 

Pan Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Koleżanki i Koledzy Radni. 

Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie udzielenia 

Gminie Miastu Radom pomocy finansowej. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 

11 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował 

powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia 

pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego 

projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 2 lipca 2018 roku pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miastu Radom pomocy finansowej z 

druku nr 822. 
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Pan Tomasz Kucharski – Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? Nie widzę 

zgłoszeń, przystępujemy do głosowania projektu uchwały. Kto z państwa radnych 

jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 822? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał 

się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 37 radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie udzielenia Gminie Miastu Radom pomocy 

finansowej druk nr 822.  

Mam informację, że na sali jest pan zastępca Prezydenta Miasta Radomia pan Jerzy 

Zawodnik. Panie Prezydencie czy chciałby pan zabrać głos? Bo mam taką 

informację. Bardzo proszę. 

 

Pan Jerzy Zawodnik – Zastępca Prezydenta Miasta Radom 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku, Szanowni Państwo w 

imieniu własnym, ale przede wszystkim prezydenta Radosława Witkowskiego 

chciałbym podziękować za tę dzisiejszą uchwałę. Tym bardziej, że ta uchwała 

została podjęta jednomyślnie. Proszę państwa te pieniądze, które państwo swoją 

uchwałą przekazujecie Gminie Miasta Radomia są niezwykle ważne dla naszego 

miasta, ponieważ zostaną one wydatkowane na trasę N-S w naszym mieście. Jest to 

niezwykle ważna arteria. Nowo projektowana droga, która w tym momencie nie 

funkcjonuje ale jest niezwykle potrzebna, żeby jak sama nazwa wskazuje połączyć 

północną i południową część miasta, odkorkowując śródmieście 216-tysięcznego 

miasta. Drugiego co do wielkości miasta na Mazowszu. Niezwykle ważne jest to dla 

nas, ponieważ ze względu na takie i inne sytuacje ciężko jest aplikować o środki 

unijne typowo na drogi w naszym mieście a faktycznie inwestycje drogowe są ważne 

nie tylko na Mazowszu, ale także w każdym innym mieście w naszym województwie. 

Dlatego jeszcze raz chciałbym państwu podziękować i prosić, jak to zwykle, o więcej. 

Jeżeli Wysoki Sejmik wyrazi taką chęć to my zawsze jesteśmy gotowi żeby z 

sejmikiem, z władzami Mazowsza współpracować. Dziękuję bardzo. 
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Pan Tomasz Kucharski – Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego 

Dziękuję Panie Prezydencie. Dziękujemy panu prezydentowi za wystąpienie, za 

podziękowania, gratulujemy mieszkańcom Radomia.  

Punkt 6.  Projekt  uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia przez 

Województwo Mazowieckie kredytu długoterminowego w wysokości 300.000.000,00 

zł druk nr 833. O zabranie głosu proszę pana skarbnika Marka Miesztalskiego. 

 

Pan Marek Miesztalski – Skarbnik Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku projekt tej uchwały jest konsekwencją zmian 

w budżecie i WPF. Konieczność przesunięcia ponad 40 mln z roku 2018 inwestycji 

drogowych na rok 2019 spowodowało z jednej strony nadmiar pieniędzy, które były z 

kredytu, natomiast w roku 2019 spowodowały brak tych pieniędzy. W związku z tym 

musimy zmienić również uchwałę o zaciągnięciu tego kredytu i obecnie kredyt ten 

wyglądałby następująco: w 2018 roku zamiast 220 000 000,00 zł byśmy zaciągnęli  

180.000.000,00 zł i w roku 2019 roku zamiast 80 000 000 zł – 120.000.000,00 zł. 

Inwestycje które będą z tego kredytu realizowane nie ulegają zmianie. W dalszym 

ciągu tak jak było to prezentowane, w momencie kiedy sejmik decydował o 

zaciągnięciu tego kredytu, 250 mln na zadania drogowe i 50 mln na zadania ochrony 

zdrowia i kultury. Ta zmiana kredytu nie zachwieje wszystkimi tymi wskaźnikami, 

które jakby samorządu obowiązują. No oczywiście w roku 2018 spowoduje to 

polepszenie no bo będzie ten kredyt mniejszy, natomiast w roku 2019 w dalszym 

ciągu te nasze wskaźniki są bardzo dobre i wysokie  i mówią o tym, że samorząd 

województwa w pełni ma możliwości spłaty zaciągniętego kredytu. W związku z 

powyższym wnioskuję o dwa czytania na dzisiejszym posiedzeniu. Dziękuję bardzo. 

 

Pan Tomasz Kucharski – Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Nie widzę zgłoszeń. Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego 

czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do 

drugiego czytania. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały z druku nr 833? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 32 radnych, 2 było 
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przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie zaciągnięcia przez 

Województwo Mazowieckie kredytu długoterminowego w wysokości 300.000.000,00 

zł (druk nr 833). 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję panu przewodniczącemu. Przechodzimy do punktu 7: Sprawozdanie 

Komisji Prawa, Samorządu, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o projekcie 

uchwały w sprawie przyjęcia i skierowania do uzgodnienia z Prezesem Rady 

Ministrów projektu uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie Statutu Województwa Mazowieckiego (druk nr 819). O zabranie 

głosu proszę panią radną Katarzynę Bornowską.  

 

Pani Katarzyna Bornowska 

Szanowni Państwo, sprawozdanie Komisji Prawa, Samorządu, Bezpieczeństwa i 

Porządku Publicznego o projekcie uchwały w sprawie przyjęcia i skierowania do 

uzgodnienia z Prezesem Rady Ministrów projektu uchwały sejmiku. Sejmik, na 

podstawie § 11 ust. 3 Regulaminu Obrad Sejmiku przekazał - celem kontynuowania 

pierwszego czytania i opracowania sprawozdania przez komisję prawa. Komisja 

prawa na dwóch posiedzeniach proponuje następujące poprawki do załącznika 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia i skierowania do uzgodnienia z Prezesem 

projektu uchwały Sejmiku w § 1: skreśla się dotychczasową treść pkt 4) i nadaje się 

nowe brzmienie pkt 4): „4) w § 30 po pkt 1) dodaje się pkt 1a) w brzmieniu: „1a) 

Komisję Skarg, Wniosków i Petycji;”; skreśla się pkt 6); skreśla się pkt 7); pkt 8) 

oznacza się jako pkt 6) i nadaje się mu nowe brzmienie: „6) w § 47 uchyla się pkt 2) i 

2a); skreśla się pkt 9); skreśla się pkt 10); dotychczasowe pkt 11); 12) i 13) oznacza 

się odpowiednio jako pkt 7); 8) i 9). Nastąpiły również w związku z tym stosowne 

zmiany w uzasadnieniu do tej uchwały. Zatem prosiłabym o przyjęcie poprawek, a 

następnie przegłosowanie uchwały. Jednej poprawki.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do radnej 

sprawozdawczyni? Tak przekładając tę poprawkę na bardziej opisowy język, 

zasadniczo ona zmierza do tego, żeby pozostawić obecną liczbę i nazwy komisji 
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dodając Komisję Skarg Wniosków i Petycji. Ten pierwotny projekt zakładał 

zmniejszenie liczby komisji sejmiku. Ja przypomnę tylko państwu, że mówimy o 

zmianach od nowej kadencji. Więc poprawka komisji, mimo tego, że ona jest długa i 

rozbudowana zasadniczo zmierza do tego, żeby obok obecnie istniejących komisji 

powołać Komisję Skarg, Wniosków i Petycji nie zmieniając nazw, liczby istniejących 

komisji. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Proszę państwa 

jeżeli nie w pierwszej kolejności przegłosujemy poprawkę zgłoszoną podczas 

posiedzenia komisji. Ja jeszcze raz odczytam tę poprawkę i następnie przystępujemy 

do głosowania. W załączniku do projektu uchwały w sprawie przyjęcia i skierowania 

do uzgodnienia z Prezesem Rady Ministrów projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Województwa 

Mazowieckiego: w § 1: skreśla się dotychczasową treść pkt 4) i nadaje się nowe 

brzmienie pkt 4): „4) w § 30 po pkt 1) dodaje się pkt 1a) w brzmieniu: 

„1a) Komisję Skarg, Wniosków i Petycji;”; skreśla się pkt 6); skreśla się pkt 7); pkt 8) 

oznacza się jako pkt 6) i nadaje się mu nowe brzmienie: „6) w § 47 uchyla się pkt 2) i 

2a); skreśla się pkt 9); skreśla się pkt 10); dotychczasowe pkt 11); 12) i 13) oznacza 

się odpowiednio jako pkt 7); 8) i 9); w uzasadnieniu w „Ad. 1”: akapit pierwszy 

otrzymuje brzmienie: „Z uwagi na wprowadzony Nowelą, ustawowy obowiązek 

utworzenia komisji skarg, wniosków i petycji (art. 3 pkt 10 Noweli) przewidziano 

utworzenie takiej komisji w Sejmiku Województwa (zmiana treści § 30).”; w trzecim 

akapicie wyrazy „pkt 2” zastępuje się wyrazami „pkt 1a”; dodaje się piąty (ostatni) 

akapit w brzmieniu: „W związku z powyższym, konieczne stało się dokonanie zmiany 

w zakresie zadań Komisji Prawa, Samorządu, Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego, polegającej na uchyleniu dotychczasowych zadań tej komisji 

polegających na dokonywaniu analiz i rozpatrywaniu projektów rozstrzygnięć w 

sprawach skarg i wniosków kierowanych do Sejmiku Województwa oraz 

rozpatrywaniu petycji wnoszonych do Sejmiku Województwa (§ 47 pkt 2 i 2a).” Kto z 

państwa radnych jest za przyjęciem takiej poprawki do druku nr 819? Kto jest 

przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem poprawki głosowało 

36 radnych,  nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że 

Sejmik Województwa Mazowieckiego poprawkę przyjął. Przystępujemy do 

głosowania całego projektu uchwały (wraz z poprawką). Kto z państwa radnych jest 

za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 819 (wraz z poprawką)? Kto jest przeciw? 

Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 37 
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radnych,  nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 

Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie przyjęcia i skierowania do 

uzgodnienia z Prezesem Rady Ministrów projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Województwa 

Mazowieckiego (druk nr 819) wraz z poprawką. 

Przechodzimy do punktu 8. O zabranie głosu proszę pana radnego Witolda 

Chrzanowskiego. 

 

Pan Witold Chrzanowski 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Komisja Prawa, Samorządu, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego po zapoznaniu się z projektem uchwały 

rekomenduje wysokiemu sejmikowi przyjęcie jej w wersji zaproponowanej przez 

zarząd. Uchwała proponuje dokonanie trzech zmian dotyczących trzech gmin: gminy 

Karczew, Poświętne, gminy Cegłów, z tym, że kwota pozostaje bez zmian, jedynie 

zakres wykonywanych remontów się zmienia. Jest to na prośbę tych gmin, a więc 

przychylamy się do takiej propozycji. Jednocześnie mamy okazję poprawić oczywisty 

błąd pisarski, gdzie zamiast OSP Śniadków Dolny, w pozycji 99 bodajże wpisano 

OSP Śniadkowo Dolne, a więc uważamy, że ten błąd pisarski należy poprawić. 

Dziękuję bardzo. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję panu radnemu. Proszę państwa, do tego projektu wpłynęła jeszcze 

autopoprawka. I proszę pana marszałka wobec tego o przedstawienie tej 

autopoprawki. W ramach tej autopoprawki ta kwestia błędu w nazwie także jest ujęta.  

 

Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. Rzeczywiście ta autopoprawka 

usuwa pojedyncze błędy językowe, ale też zmienia zakres robót, które są 

wymienione. No też następuje weryfikacja w trakcie realizacji tego programu w 

jednostkach OSP. Na przykład zamiana pewnych robót na inne roboty. Zamiana 

pewnych elementów inwestycyjnych na inne elementy. Nie będę tego omawiał, w 

każdym razie dotyczy to kilku gmin. Nie zmieniają się kwoty tylko zmieniają się albo 

poprawione są błędy językowe, albo zmieniają się zakresy robót. I bardzo proszę o 

przyjęcie tej uchwały razem z autopoprawką.  
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Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? Jeżeli 

nie, przystępujemy do głosowania projektu uchwały. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały z druku nr 823 wraz z autopoprawką? Kto jest przeciw? 

Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 34 

radnych,  nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 

Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla gmin/miast na wykonanie prac remontowych 

budynków użytkowanych przez jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych w ramach 

zadania „Mazowieckie strażnice OSP – 2018” (druk nr 823) wraz z autopoprawką. 

Przechodzimy do punktu 9. O zabranie głosu proszę pana radnego Mirosława 

Augustyniaka. A o prowadzenie obrad pana przewodniczącego Tomasza 

Kucharskiego. 

 

Pan Mirosław Augustyniak 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie i Panowie Radni. Pragnę 

przedstawić sprawozdanie Komisji Ochrony  Środowiska o projekcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wykonania Wojewódzkiego Planu Gospodarki 

Odpadami dla Mazowsza na lata 2012-2017 z uwzględnieniem lat 2018-2023. 

Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 

Ochrony Środowiska, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 

sprawozdania. W trakcie pierwszego czytania, na posiedzeniu komisji w dniu 10 lipca 

2018 roku, zgłoszono następującą poprawkę: w projekcie uchwały § 3. otrzymuje 

brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie z dniem 31 października 2018 roku”. Komisja 

po rozpatrzeniu powyższego projektu uchwały zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wykonania Wojewódzkiego Planu 

Gospodarki Odpadami dla Mazowsza na lata 2012-2017 z uwzględnieniem lat 2018-

2023 z druku nr 824, wraz ze zgłoszoną poprawką.  
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Pan Tomasz Kucharski – Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? Nie widzę. 

Najpierw przegłosujemy poprawkę: w projekcie uchwały § 3. otrzymuje brzmienie: 

„Uchwała wchodzi w życie z dniem 31 października 2018 roku”. Kto z państwa jest za 

przyjęciem tej poprawki?  Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 

przyjęciem poprawki głosowało 36 radnych,  nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 

się od głosu. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały wraz z przegłosowaną 

poprawką. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 

824?  Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 32 radnych,  nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie wykonania Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami dla 

Mazowsza na lata 2012-2017 z uwzględnieniem lat 2018-2023 (druk nr 824). 

Przystępujemy do rozpatrzenia punktu 10. Sprawozdanie Komisji Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego o projekcie uchwały w sprawie nadania statutu 

samorządowej instytucji kultury  pod nazwą „Muzeum Mazowieckie w Płocku” (druk 

nr 825). O zabranie głosu proszę sprawozdawcę radną Bożenę Żelazowską. 

 

Pani Bożena Żelazowska 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. Pozwólcie, że 

przedstawię sprawozdanie Komisji Kultury i Dziedzictwa Narodowego o projekcie 

uchwały w sprawie nadania statutu samorządowej instytucji kultury  pod nazwą 

„Muzeum Mazowieckie w Płocku”. Otóż jest to zmiana statutu dla muzeum 

polegająca na dodaniu nowego oddziału w Wiączeminie, który zostanie niebawem 

otwarty. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały, na posiedzeniu w dniu 10 

lipca 2018 roku zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie nadania statutu 

samorządowej instytucji kultury  pod nazwą „Muzeum Mazowieckie w Płocku”. 

  

Pan Tomasz Kucharski – Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? Nie widzę 

zgłoszeń. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały. Kto z państwa radnych 

jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 825? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał 

http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/10%20lipca/projekty/825%20Muzeum%20Mazowieckie%20w%20Płocku
http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/10%20lipca/projekty/825%20Muzeum%20Mazowieckie%20w%20Płocku
http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/10%20lipca/projekty/825%20Muzeum%20Mazowieckie%20w%20Płocku
http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/10%20lipca/projekty/825%20Muzeum%20Mazowieckie%20w%20Płocku
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się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 31 radnych,  nikt 

nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie nadania statutu samorządowej instytucji 

kultury  pod nazwą „Muzeum Mazowieckie w Płocku” (druk nr 825). 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję panu przewodniczącemu. Przechodzimy do punktu 11. O zabranie głosu 

ponownie proszę panią radną Bożenę Żelazowską. 

 

Pani Bożena Żelazowska 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. Przedstawiam 

sprawozdanie Komisji Kultury i Dziedzictwa Narodowego o projekcie uchwały w 

sprawie wyposażenia samorządowej instytucji kultury pn. „Muzeum Wsi 

Mazowieckiej w Sierpcu” w majątek ruchomy przejęty od Miasta i Gminy Bieżuń. 

Przewodniczący Sejmiku na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Kultury 

i Dziedzictwa Narodowego celem przeprowadzenia pierwszego czytania i 

opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu powyższego projektu uchwały 

na posiedzeniu w dniu dzisiejszym zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w 

sprawie wyposażenia samorządowej instytucji kultury pn. „Muzeum Wsi 

Mazowieckiej w Sierpcu” w majątek ruchomy przejęty od Miasta i Gminy Bieżuń. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do radnej 

sprawozdawczyni? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania projektu uchwały. Kto z 

państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 827? Kto jest 

przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 26 radnych, nikt nie  był przeciw, 8 radnych wstrzymało się od głosu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie 

wyposażenia samorządowej instytucji kultury pn. „Muzeum Wsi Mazowieckiej w 

Sierpcu” w majątek ruchomy przejęty od Miasta i Gminy Bieżuń (druk  nr 827). 

Przechodzimy do punktu 12. O zabranie głosu proszę panią marszałek Elżbietę 

Lanc. 

 

http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/10%20lipca/projekty/827%20Muzeum%20Wsi%20Mazowieckiej
http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/10%20lipca/projekty/827%20Muzeum%20Wsi%20Mazowieckiej
http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/10%20lipca/projekty/827%20Muzeum%20Wsi%20Mazowieckiej
http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/10%20lipca/projekty/827%20Muzeum%20Wsi%20Mazowieckiej
http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/10%20lipca/projekty/827%20Muzeum%20Wsi%20Mazowieckiej
http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/10%20lipca/projekty/827%20Muzeum%20Wsi%20Mazowieckiej
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Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam, projekt uchwały 

Zarządu Województwa Mazowieckiego z dnia 3 lipca 2018 w sprawie wniesienia pod 

obrady Sejmiku Województwa Mazowieckiego projektu uchwały Sejmiku w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo Mazowieckie z Powiatem 

Piaseczyńskim umowy na realizację w latach 2018 – 2019 zadania pn.: „Przebudowa 

i rozbudowa budynku Zespołu Szkół Specjalnych w Pęcherach impulsem powstania 

pierwszego w Powiecie Piaseczyńskim Środowiskowego Domu Samopomocy” (druk 

nr 826). Wnosi się pod obrady Sejmiku Województwa Mazowieckiego projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo 

Mazowieckie z Powiatem Piaseczyńskim umowy na realizację w latach 2018 – 2019 

zadania pn.: „Przebudowa i rozbudowa budynku Zespołu Szkół Specjalnych w 

Pęcherach impulsem powstania pierwszego w Powiecie Piaseczyńskim 

Środowiskowego Domu Samopomocy” w brzmieniu stanowiącym załącznik do 

uchwały. Ponieważ jest to zadanie dwuletnie na lata 2018 i 2019 na rok 2018 

przewidziana jest kwota 1 mln zł, na rok 2019 1 643 443, 59 zł w związku z tym jest 

konieczne podjęcie uchwały przez sejmik województwa. Jeżeli nie ma uwag, proszę 

o drugie czytanie.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie 

usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 826? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 35 radnych,  nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo 

Mazowieckie z Powiatem Piaseczyńskim umowy na realizację w latach 2018 – 2019 

zadania pn.: „Przebudowa i rozbudowa budynku Zespołu Szkół Specjalnych w 

Pęcherach impulsem powstania pierwszego w Powiecie Piaseczyńskim 

Środowiskowego Domu Samopomocy” (druk nr 826). 

Przechodzimy do punktu 13. Informacja o stanie sanitarno-epidemiologicznym 

województwa mazowieckiego za 2017 rok. Informację otrzymali państwo wraz z 
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materiałami na dzisiejszą sesję. Czy mają państwo pytania dotyczące przesłanej 

informacji? Jeśli nie uznam, iż sejmik zapoznał się z otrzymaną informacją. 

Stwierdzam, że sejmik zapoznał się z informacją o stanie sanitarno-

epidemiologicznym województwa mazowieckiego za 2017 rok. 

Przechodzimy do punktu 14: interpelacje i zapytania. W okresie między sesjami 

wpłynęły odpowiedzi na interpelacje radnych: Wojciecha Bartelskiego, Wioletty 

Paprockiej-Ślusarskiej, Krzysztofa Kawęckiego, Mariana Piłki i Piotra Strzembosza. 

Na dzisiejszej sesji nie rozpatrujemy interpelacji i zapytań. 

Przechodzimy do punktu 15: Oświadczenia radnych. Czy ktoś z państwa radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? Proszę państwa, następna 

sesja zaplanowana jest na 11 września 2018 roku, ale niewykluczone, że odbędzie 

się sesja być może w drugiej połowie sierpnia, jeżeli taka konieczność zajdzie. 

Dziękuję państwu za dzisiejszą sesję i zamykam XLV sesję Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego. Dziękuję bardzo. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego 

 
Tomasz Kucharski 
 

Przewodniczący Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego 

 
Ludwik Rakowski 
 

 
 
Sekretarz obrad 
 
 
Paweł Kolczyński 
 
 
 
 
 
Protokołowały: 
Agnieszka Czarnecka-Niedbałko 
Małgorzata Markuszewska 


